
Tudi prati drugače
Danes imamo v Ljubljani na tisoče pralnih in čistil-

nih strojev, ki porabijo ogromne količine vode, poži-
rajo veliko dragocene energije in bruhajo nevarne
ostanke pralnih praškov in drugih kemikalij, ki nam
počasi zastrupljajo okolje.

»Tako ne bo več dolgo šlo, kajti takšno pranje in čiščenje je sila drago
in škodljivo,« je v pogovoru na to temo opozoril Jože Zupan, direktor
»Laboda«, delovne organizacije, ki satna letno očisti skoraj 350 ton
oblačil, preprog in drugega tekstila.

Pranje in čiščenje je dejavnost, ki je sila razdrobljena. V bistvu skoraj
vsak dela zase in po svoje. Vsak samski dom, skoraj vsak vrtec, vsak
hotel ima svojo pralnico. Čistilnice so rasle kot gobe po dežju in vse kaže,
da jih je v Ljubljani že preveč.

»Treba se bo specializirati in o tem smoseže pogovarjali z Uslugo in
Roško pralnico,« je povedal inž. Jože Zupan, »kajti prihodnost kaže na
velike, osreduje pralnice s sodobno tehnologijo in čistilnicami, ki učinko-
vito varujejo okolje pred onesnaženjem«

Po mnenju strokovnjakov bi v Ljubljani morali tja do leta 2000, če ne
prej zgraditi pralnico, ki bi prala za vso Ljubljano in to ne le za ustanove,
temveč tudi za gospodinjstva.

»Tudi čistilnice na) bi počasi prišle pod isto streho, kajti vprašanje
onesnaževanja okolja se vse bolj in bolj zaostruje, čistilne naprave pa so
tako drage, da si jih ne bi mogla omisliti vsaka čistilnica zase,« je naprej
našteval inž. Jože Zupan.

Hkrati v Labodu razmišljajo, da bi storitve tudi razširili in oblačil ne bi le
očistili in zlikali, marveč bi jih tudi krpali, šivali. Hkrati bi priskrbeli tudi
stroje za hitro čiščenje, tako da bi stranka že v dveh, treh urah dobila
očiščeno obleko. V tujini imajo tako urejeno kar v veleblagovnicah. A. K.


